
ÒSobretot hem dÕavan�ar en f iscalitat verdaÓ

ÒProposem fer el seguiment de lÕexecuci� dels pressupostos a la comissi�

bilateralÓ

Ò�s frustrant quan caus en el bloqueig pol�tic, el par tidisme, el

cur t terminisme o el soroll, per a nosaltres i la ciutadaniaÓ

Va estudiar i exercir de periodista. Per qu� ho va deixar?Per la crisi del periodisme. Treballava al gratu�t Qu�!, van

fer un expedient de regulaci� dÕocupaci� i van obrir un per�ode de baixes volunt�ries, i ja veia que acabarien

tancant com va passar. Vaig decidir que era el moment de reciclar-me, vaig anar a lÕatur, em van donar una beca

Leonardo, meÕn vaig anar a Praga; va coincidir que amb un amic polit�leg ens vam engrescar amb la campanya

dÕObama. I vaig decidir que volia fer un m�ster relacionat amb el m�rqueting, la comunicaci� i discursos pol�tics i

vaig venir a Barcelona. El vaig fer i vaig acabar treballant en gabinets de premsa i fent alguna campanya

electoral...Per exemple la de la socialista Mar�a Teresa Fern�ndez de la Vega per a les eleccions generals el

2008.S�, hi vaig estar... Per� va apar�ixer Podemos i compatibilitzava la meva feina en un gabinet de premsa a

lÕAjuntament de Cornell� i la de volunt�ria de comunicaci� a Podem Barcelona quan encara no estava ni creat

Podem Catalunya. Despr�s em van contractar i van arribar les eleccions catalanes i em van oferir anar a llistes, i

vaig dir: ÒPer qu� no?ÓNo sÕho devia pensar gaire...S�, s�, perqu� em semblava una gran responsabilitat entrar a

llistes a fer feina institucional. Havia estat activista dÕONG quan estava a Val�ncia, donant classes de catal� a

persones migrades, en moviments de defensa del territori com Salvem lÕHor ta, persones amb s�ndrome de

Down i par�lisi cerebral, per� mai havia militat en cap par tit, no mÕhavia sentit interpelálada.Troba a faltar res del

periodisme?MÕagrada molt, per� tinc la sensaci� que cada vegada �s m�s dif�cil fer-lo en condicions per la

precarietat. Havia treballat al Levante i mÕagradava molt fer premsa, escriure... �s una feina imprescindible i ho

trobo a faltar, �s clar. Per� ho supleixo quan em fan propostes de discurs amb lÕequip i nÕacabo redactant una

par t.A quin diputat li faria gr�cia entrevistar i per qu�?Em resulta m�s interessant la gent que no �s a la instituci�,

per� t� una bona entrevista Ruben Wagensberg, perqu� combina molt b� la feina institucional amb la

dÕactivista.LÕha sorpr�s alguna cosa de la pol�tica en positiu o negatiu?La pol�tica institucional �s necess�ria,

per� a vegades �s molt ingrata, t� llums i ombres. Quan pots aconseguir coses que acaben transformant �s una

satisfacci�, com ara quan vam fer possible que Catalunya tingu�s uns pressupostos despr�s de tres anys de

pr�rroga i no afrontar una pand�mia amb els del 2017. Encara que no fossin els nostres, tenien el nostre segell.

A la primera legislatura por tava Educaci� i la primera votaci� que es va guanyar per eliminar els concer ts a les

escoles concer tades que segregaven per sexe la vaig presentar jo. I �s frustrant quan caus en el bloqueig

pol�tic, el par tidisme, el cur t terminisme o el soroll, per a nosaltres i la ciutadania, que cada vegada ens veu m�s

lluny. I ho entenc i hi empatitzo.Parlava abans de pressupostos. Repetir un pacte a la Generalitat ho veu

possible?Nosaltres mai deixem tirat el pa�s si arriba el moment i veiem que calen uns pressupostos, sobretot si

arriben fons europeus i hem de fer front a grans transformacions. Ara, crec que aquesta vegada no �s el nostre

torn perqu� hi ha una majoria, la de la investidura dÕERC, Junts i la CUP, i �s la seva responsabilitat.Per�

mantenen contactes?Abans de lÕestiu el conseller Gir� va fer una ronda amb tots els grups, ens va explicar que

despr�s de la Merc� ens diria alguna cosa i encara no ens ha dit res. Va dir que a lÕoctubre ho volia tenir enllestit i

ens nÕanem a principis de novembre i haurem dÕesperar. Ning� pot jugar, pensant en les eleccions municipals

dÕaqu� a dos anys, a bloquejar els pressupostos i fer campanya.La seva proposta de f ixar un salari m�xim va ser

rebutjada, �s una mostra que veu dif�cil que els necessiten per aprovar-los?Em resulta curi�s que no

compar teixi el que ERC el 2014 i 2016 va presentar al Congr�s dels Diputats i que ara no entenem que no

vulguin. I proposem un pla pilot per aplicar a les empreses p�bliques i que sigui requisit a lÕhora de la

contractaci� p�blica a empreses que tenen difer�ncia de 200 i 300 vegades m�s entre el que m�s guanya i no



amb el que menys guanya, sin� amb el salari mitj�. Parlem dÕInditex, del Banc Santander, Naturgy... �s una

proposta que ha fet Bernie Sanders als Estats Units, que ha fet Jeremy Corbyn al Regne Unit i es va fer un

refer�ndum a Su�ssa... No ho entenem perqu� �s una mesura feminista perqu� qui cobra menys s�n les dones i

ajuda a lluitar contra la corrupci�, que es produeix m�s en els pa�sos on hi ha m�s desigualtats.Els sembla b�

que Gir� obr�s la por ta a una f iscalitat m�s progressiva?No �s la primera vegada que ens parlen de disminuir el

tram baix de lÕIRPF. Per� t� el seu tram perqu� tamb� es baixaria a les rendes altes. No en som tan par tidaris i

creiem que podem avan�ar en lÕimpost de successions, que gaireb� van eliminar, i nosaltres el vam recuperar en

la negociaci� dels anteriors pressupostos per� est� lluny de lÕaplicat al tripar tit. Per� sobretot hem dÕavan�ar en

f iscalitat verda. Tenim una llei de canvi clim�tic que parlava de tres impostos i nom�s sÕha posat en marxa el de

vehicles contaminants i no sÕha fet amb el de vaixells i empreses contaminants. I sÕha dÕanar m�s lluny amb els

habitatges buits i sÕha de fer la taxa tur�stica f inalista. Al Pa�s Valenci� la destinen a un fons per a lÕemancipaci�

de la gent jove.El president Aragon�s els va dir a vost�s i a Pedro S�nchez que volia garanties dÕexecuci� per

donar supor t als pressuposts de lÕEstat. En poden oferir?Fa una estona al ple [lÕentrevista es va fer dijous] el PSC

ha donat unes dades interessants en qu� lÕexecuci� del pressupost del govern de la Generalitat tamb� deixa

molt a desitjar, que no �s una excusa. Crec que lÕexecuci� pressupost�ria �s necess�ria el 2022, b�sicament

perqu� el 2020 i el 2021 ja sÕha licitat i principalment a Rodalies com mai sÕhavia fet. Por t�vem deu anys que

nom�s sÕhavia inver tit en alta velocitat. La proposta que fem �s que es faci el seguiment de lÕexecuci� a la

comissi� bilateral. El 2022 ser� any r�cord en execuci� pressupost�ria.I ho han traslladat of icialment al

govern?La reuni� bilateral encara no sÕha produ�t, i entenem que es far� al llarg dÕaquest mes, i all� ho

traslladarem.

Publicat a:

-El Punt Avui. Girona 26-10-2021, P�gina 10

-El Punt Avui. Nacional 26-10-2021, P�gina 10

Font del document:

http://www.elpuntavui.cat/politica/ar ticle/17-politica/2048798-sobretot-hem-d-avancar-en-f iscalitat-verda.html


